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In de lijn van onze eerdere berichtgeving  geven wij u met dit bericht inzicht in een aantal zaken 

waar onze fractie zich in de eerste helft van dit jaar mee bezig heeft gehouden. Wij wensen u 

veel leesplezier en reacties zijn natuurlijk altijd welkom! 

 

Nieuwjaarsreceptie CDA-Noord-Holland 

Het jaar begon voor onze fractie met de nieuwjaarsreceptie van CDA Noord-Holland in de 

Stoomhal te Wormer. Deze stond uiteraard in het teken van de a.s. gemeenteraads-

verkiezingen, maar bood ook een goede 

gelegenheid om te netwerken. Zo hebben 2 

leden van onze fractie een kort gesprek gehad 

met minister van Financiën Wopke Hoekstra 

(ook CDA!). We spraken - tegen de 

achtergrond van het toen op hande zijnde  

verkiezingsgeweld voor de gemeenteraad - 

over het belang van de waterschappen. Hij zei 

dat helemaal te beseffen en wees daarbij op 

het recente hoogwater langs de Nederlandse 

kust.  

 

Provinciale Omgevingsvisie 

Om de vraag te beantwoorden in wat voor Noord-Holland we willen wonen, werken, recreëren 

en bezoekers ontvangen, stelt de Provincie Noord-Holland een omgevingsvisie op, samen met 

overheden, bedrijfsleven, maatschappelijke organisaties en inwoners. In februari j.l. is Otto 

Smit namens onze fractie aanwezig geweest bij een informatiebijeenkomst. Inmiddels heeft 

de Ontwerp-Omgevingsvisie NH2050 met bijbehorend Milieueffectrapportage (PlanMER) tot 

eind juli ter visie gelegen en 

worden binnenkort de 

inspraakreactie behandeld. 

Vanuit het Dagelijks 

Bestuur van HHNK is er 

naar deze visie gekeken om 

te zien of er strijdigheden in zitten met het HHNK-beleid, bijv. rond waterveiligheid. Dat was 

niet het geval. Als fractie hebben we er – mede hierom - verder geen actie op ondernomen; 

een beetje ongerust gevoel dat we als fractie bij de totstandkoming van zo’n belangrijke visie 

nauwelijks betrokken zijn geweest, hebben we wel… Mocht iemand van mening zijn dat we 

als fractie iets over het hoofd hebben gezien, laat het dan weten! Voor meer info, zie:  

www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Ruimtelijke_inrichting/Projecten/Omgevingsvisie 

 

Partnerschap van de statiegeldalliantie 

In de AB/CHI vergadering van 21 februari 2018 werd op initiatief van de fractie van Water 

Natuurlijk, maar met o.a. de CDA-fractie als mede-indiener, de motie aangenomen om ons als 

HHNK aan te sluiten bij de zgn. statiegeldalliantie. Hoewel de waterschappen niet de 

overheden zijn die beslissen over de invoering van statiegeld op kleine pet-flesjes of blikjes 

vinden wij het signaal dat hiermee door HHNK wordt afgegeven aan de landelijke overheid erg 

http://www.noord-holland.nl/Onderwerpen/Ruimtelijke_inrichting/Projecten/Omgevingsvisie
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belangrijk.  Voor het milieu, mens en dier zijn (micro)plastics zeer bedreigend. Voorkomen is 

beter dan genezen, dus het terugdringen van plastic afval kan het beste bij de bron gebeuren. 

Uit onderzoek van CE Delft blijkt namelijk dat statiegeld op blikjes en flesjes het zwerfafval met 

70 tot 90 procent kan doen verminderen. Voor meer informatie, zie: 

https://statiegeldalliantie.org/2017/11/de-partners-van-de-statiegeldalliantie/ 

 

Rekenkamerrapport: Innovatie bij HHNK  

Dit voorjaar kwam het rapport van de Rekenkamercommissie over “Innovatie bij HHNK” uit.  

Het hoogheemraadschap profileert zich op de inzet van innovatie bij de uitvoering van zijn 

taken. ‘’Innoveren is hier een manier van leven’’ aldus dijkgraaf Luc Kohsiek in het 

Waterschapblad van januari/februari 2017. Niet zonder resultaat, want keer op keer krijgt 

HHNK innovatieprijzen toegekend. Maar waaruit bestaat de innovatiekracht? Op welke wijze 

heeft HHNK zich de afgelopen vijf jaar beziggehouden met innovatie of zich ingespannen om 

innovaties in te zetten bij de uitvoering van zijn taken. Wat zijn de ambities voor de toekomst 

en wat heeft de organisatie nodig om deze ambities te kunnen uitvoeren? Het rapport bevat 

een aantal conclusies en vijf algemene aanbevelingen over innovatie binnen HHNK die alle 

door D&H (in haar zienswijze) werden onderschreven. Voorts worden in het rapport vijf 

aanbevelingen gedaan die gericht zijn (op de rol) van het AB/CHI bij innovatie. Hierover liet 

D&H zich niet uit in de zienswijze, maar gaf wel aan hierover in gesprek te willen gaan hun 

(mede-) CHI-leden in de nabije toekomst. Ondanks het late uur, het rapport werd als een na 

laatste agendapunt in de AB/CHI-vergadering van 9 mei behandeld, volgde een positieve 

bespreking, waarbij zeer veel waardering werd uitgesproken voor het onderzoek en de 

conclusies en aanbevelingen, met name ook de aanbevelingen gericht op de rol van het 

AB/CHI. De CDA-fractie heeft tijdens de bespreking aangegeven dat innovatie ook met het 

oog op de toekomst binnen het AB/CHI aandacht moet krijgen. En dat het in de lijn van het 

rapport zou liggen om hierover in een aparte themabijeenkomst verder te spreken. Deze 

suggestie is door D&H overgenomen. Op woensdag 7 november aanstaande wordt daarom 

een extra bestuursvergadering gehouden met als thema ‘’Innovatie’’. 

 

Financieel Jaarverslag 2017 en Perspectiefnota 2019-2022 

In onze mei-vergadering van het CHI was het belangrijkste agendapunt: het Jaarverslag 2017. 

Dit betreft de verantwoording over de besteding van zo’n 250 miljoen euro belastinggeld. De 

CDA-fractie toonde zich in de vergadering zeer tevreden over alle resultaten die in 2017 zijn 

behaald, zoals het besluit rond de waterkering bij het NIOZ op Texel, de uitgebreide 

internationale kennisuitwisseling, de ambtelijke overeenstemming over de wegenoverdracht 

naar de gemeente Alkmaar en de besluiten over het nieuwe Klimaat&Energie-programma. 

Eigenlijk was het CDA maar over 1 ding wat ongerust: dat het extra budget van het Rijk voor 

de versterking van de Markermeerdijken bij Uitdam nog niet is geregeld; dat is toch een risico 

van 10 miljoen euro…  

Onze CDA-portefeuillehouder Financiën Jan Kramer ontving ook van andere partijen veel 

complimenten voor de beheerste begrotingsrealisatie in 2017 en het goedkeurende 

accountantsrapport. Al met al hebben we dus zeer positief teruggekeken op al het HHNK-werk 

in 2017! 

Als illustratie van het feit dat HHNK heel zorgvuldig met z’n geld omgaat, wijzen we ook op de 

tamelijk recente beantwoording van de Kamervragen van de VVD door minister Van 

Nieuwenhuizen van Infrastructuur en Waterstaat over de ontwikkeling van de 

waterschapslasten. Zie:  www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2018/03/13/-

beantwoording-kamervragen-van-het-lid-lodders-vvd-over-de-waterschapslasten 

Hieruit blijkt dat HHNK één van de maar 2 waterschappen (van de in totaal 21 waterschappen) 

is, waar de laatste 2 jaren de waterschapslasten steeds zijn gedaald! Deze informatie is 

gebaseerd op met name de situatie van een meerpersoonshuishouden, wonend in een eigen 

woning met een WOZ-waarde van € 200.000. 

Vergelijk bijv. de 3 grote kustwaterschappen: 

http://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2018/03/13/-beantwoording-kamervragen-van-het-lid-lodders-vvd-over-de-waterschapslasten
http://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2018/03/13/-beantwoording-kamervragen-van-het-lid-lodders-vvd-over-de-waterschapslasten
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                                                         Stijging t.o.v. 2017  en  2016  in procenten 

Hollands Noorderkwartier                                     -1,4          -0,8 

Rijnland                                                                  +0,8         +4,6 

Delfland                                                                  +0,1         +0,7 

Dit is toch goed nieuws voor onze HHNK-belastingbetalers…! 

 

Ander agendapunt was de zgn. Perspectief-nota, een doorkijk t.a.v. de werkzaamheden, 

uitgaven en belastingopbrengsten in de komende 5 jaar. Dit is een nieuwe vorm voor wat in 

eerdere jaren het Meerjarenplan heette. Veel aandacht in deze Nota was er natuurlijk voor de 

grote thema’s zoals bodemdaling, klimaatverandering en duurzaamheid, die allemaal extra 

inzet van een waterschap vragen. Wat dit financieel betekent voor HHNK lijkt voor het jaar 

2019 wel duidelijk: we moeten – helaas! - rekenen met een verwachte gemiddelde 

belastingverhoging van bijna 1%. Wat de veranderende inzet betekent voor de omvang en 

kwaliteit van het personeel wordt op verzoek van o.a. het CDA in de aanloop naar de 

behandeling van de begroting 2019 in november nog uitgezocht. 

Onderstaande link verbindt u met de infographic van de pijlers van de perspectiefnota: 

https://www.hhnk.nl/document.php?m=1&fileid=32761&f=3cfbb2601f81f286e241c8156eba5c

07&attachment=1&c=2776 

 

Eén vertegenwoordiger vanuit Noord-Hollandse Waterschappen in AB CDA-NH 

Zoals waarschijnlijk bekend, is het Algemeen Bestuur van het CDA-Noord-Holland anders – 

en vooral slagvaardiger - vormgegeven. Naast de DB-leden, is er nu bijv. nog maar 1 

vertegenwoordiger per regio lid van het AB. Daarnaast zijn er ook QQ-leden, o.a. namens 

Tweede Kamerfractie, namens de Statenfractie en namens de drie waterschapsfracties 

HHNK, Amstel, Gooi en Vecht en Rijnland. Deze laatste valt bestuurlijk overigens vooral onder 

CDA-Zuid-Holland. De afspraak is gemaakt dat steeds 1 van de fractievoorzitters (NB in het 

geval van Rijnland de vice-voorzitter) de vergaderingen van het AB CDA-NH bijwoont. Dat zijn 

dus: Frits Brouwer (HHNK), Wim Zwanenburg (AGV) en Marlies de Vries (Rijnland). Mocht u 

dus in relatie hiermee iets aan de orde willen stellen, neem dan met één van hen contact op… 

 

Convenant NH-kust en kwestie strandpaviljoens Castricum 
Vorige jaar was er een landelijk Kustpact gesloten. Inmiddels is de uitwerking hiervan voor 
Noord-Holland afgerond. Alle 27 samenwerkende partners (waaronder HHNK) die het 
afgelopen jaar onder regie van de provincie Noord-Holland hieraan hebben gewerkt, zijn 

tevreden met het behaalde 
resultaat. De balans tussen 
bescherming van natuur- en 
landschapswaarden en ontwik-
keling van recreatieve bebouwing 
is goed geregeld in een 
strandzonering, de bestaande 
bescherming van de duinen en in 
afspraken over verdere 
samenwerking over de duinrand. 
Voor het strand was dit voorjaar al 
een convenant getekend tussen 
de partners en voor de duinen 
bieden de bestaande regels 
voldoende bescherming. Voor de 
gebieden direct grenzend aan de 

duinen, de zogenaamde binnenduinrand, waar verschillende ruimtelijke vraagstukken spelen 
en de situatie complexer is, hebben de partners procesafspraken gemaakt. Daarbij bekijken 
zij de vraagstukken die spelen regionaal en integraal. Het gaat dus niet alleen over recreatieve 
bebouwing, maar ook over woningbouw, landbouw, klimaatadaptatie en energietransitie, en 
dat samen met andere relevante partijen. Waar kan geen en waar kan wel, en onder welke 
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voorwaarden, nieuwe recreatieve bebouwing worden toegestaan, was dé vraag vanuit het 
landelijk Kustpact die moest worden uitgewerkt in een zonering onder de regie van de 
provincie. Het kustgebied bestaat immers voor een belangrijk deel uit waardevolle en 
kwetsbare natuur en landschappen. Tegelijkertijd moet de kustveiligheid (NB de belangrijkste 
waterschapstaak!) op orde zijn en heeft de kust grote aantrekkingskracht en economische 
waarde voor recreatie en toerisme. In de uitwerking van het landelijk Kustpact in Noord-
Holland is gezocht naar een goede balans tussen rust en reuring in een dynamisch gebied. 
Voor het strand is daar eerder een gezamenlijk opgestelde Strandzonering 2025 uitgekomen, 
die richting geeft aan nieuwe recreatieve ontwikkeling.  
De CDA-fractie heeft gemonitord dat via het Dagelijks Bestuur de waterschapsbelangen, en in 
het bijzonder, zoals boven reeds  gezegd, de kustveiligheid, voldoende aandacht heeft 
gekregen in dit convenant. Een echt debat over dit onderwerp heeft helaas niet 
plaatsgevonden in de commissie, omdat de PvdA-portefeuillehouder van mening was dat er 
geen nieuw beleid aan de orde was. Voor meer informatie zie: www.noord-
holland.nl/Actueel/Archief/2018/ Februari _2018/Partijen_Toekomstperspectief_ Noord_ 
Hollandse_Kust_ondertekenen_convenant 
 

In relatie met het voorgaande heeft de CDA-fractie ook schriftelijke vragen gesteld over de 

onzekere toekomst van twee paviljoens op het strand van Castricum, vanwege een mogelijk 

aan te passen 'rode' zone met een lengte van 250 meter waarbinnen jaarrond-exploitatie is 

toegestaan. Een en ander is afhankelijk van de uitkomst van een pilot die HHNK uitvoert 

waarbij het effect van jaarrond-exploitatie op de ontwikkeling van de duinen wordt bezien. De 

Castricumse gemeenteraadsfractie van CKenG heeft daar ook vragen over gesteld aan B&W. 

Het college van Dijkgraaf & Hoogheemraden heeft op onze vragen geantwoord dat de pilot 

grote aandacht krijgt en dat we de uitkomsten in oktober zullen ontvangen. In de pers is recent 

bericht dat de uitslag van de pilot negatief zou zijn voor de twee paviljoens. Wethouder De 

Haan van Castricum pleit nu voor het oprekken van de strandzones. Daardoor kunnen de 

paviljoens op grotere afstand van elkaar worden geplaatst én kunnen ze hun jaarrond-

vergunning behouden. De CDA-HHNK-fractie blijft dit onderwerp nauwkeurig volgen… 

 

Stand van zaken HHNK-traject Deltavisie++  

De wereld om ons heen verandert snel. Er zijn veel ontwikkelingen die het werk van ons 

Hoogheemraadschap raken en beïnvloeden. De dijkgraaf heeft daarom het initiatief genomen 

om in een aantal thematische sessies als CHI na te denken over de beleidsontwikkelingen op 

de wat langere termijn, ook in voorbereiding op de waterschapsverkiezingen van volgend jaar. 

Inmiddels hebben we 4 van zulke sessie gehad, waarvan 2 met externen. In de eerste nam 

een aantal hoogleraren ons mee in de te verwachten ontwikkelingen op het gebied van klimaat, 

van technologie en van maatschappij. In de tweede sessie werd alle fracties gevraagd ieders  

top-uitdagingen voor de toekomst bij HHNK te beschrijven. Wij hebben toen genoemd:  

- maatschappelijk: onze relatie met en ons draagvlak bij de ingelanden/burgers 

(opkomst verkiezingen, ons ingewikkelde belastingsysteem, andere werkwijze nodig 

voor HHNK door de Omgevingswet,...) 

- inhoudelijk: de kwaliteit van ons integrale waterbeheer (te veel / te weinig water, 

ecologisch verantwoord, meerdere functies,...) 

Ook hebben we benoemd wat de acties zouden moeten zijn (bijv. inzet van technologie als 

IoT) om de uitdagingen aan te gaan. Op basis daarvan zijn tijdens de derde sessie gesprekken 

gevoerd met allerlei stakeholders van het hoogheemraadschap, om te toetsen of zij de 

uitdagingen en de actielijnen daarbij enigszins herkenden. En nu zijn we de opbrengst aan het 

consolideren, met het oog op een visienota die we later dit jaar bespreken.  

Het CDA is erg te spreken over de totale aanpak, omdat hij goed recht doet aan de 

kaderstellende rol van het CHI en er niet gelijk iets besluitvormends uit voortkomt… We hopen 

dan ook dat er eind dit jaar een mooie visie en daarbij behorende bestuurlijke agenda ligt! 

 

http://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2018/
http://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2018/
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Eerste presentatie en discussie Klimaatadaptatie bij de CDA-afdeling Landsmeer 

Onze fractie heeft begin dit jaar aan de fracties van 

de lokale afdelingen van het CDA in het werkgebied 

van HHNK het aanbod gedaan een presentatie- en 

discussieavond te organiseren over het klimaat 

vanwege de actualiteit van het onderwerp zowel 

mondiaal (bijv. Trump en het klimaatakkoord van 

Parijs), maar ook landelijk (bijv. ambities van het 

nieuwe kabinet met een minister van Klimaat en het 

Deltaplan Ruimtelijke adaptatie). Ook plaatselijk 

speelt het onderwerp steeds meer, in het bijzonder 

rond klimaatadaptatie, de aanpassing van onze 

leefomgeving aan het veranderende klimaat. Hierbij 

valt te denken aan bijv. het creëren van extra 

waterberging en het vergroten van de riolen vanwege 

meer hoosbuien, het aanpassen van huisvesting voor ouderen door grotere hittestress in de 

zomer en extra maatregelen langs de kust door zeespiegelstijging. In de presentatie stonden 

twee onderwerpen centraal. Als eerste: wat speelt er mondiaal op klimaatgebied (verzorgd 

door fractievoorzitter Frits Brouwer vanuit zijn KNMI-achtergrond). De tweede spreker, de heer 

Jan Wijn, sprak in zijn rol als specialist op dit gebied van HHNK, over de meer regionale en 

lokale effecten. 

De eerste avond is op 5 maart jl. gehouden in Landsmeer, waarbij namens het CDA-

Landsmeer Eric Knibbe - inmiddels fractievoorzitter - de sprekers  en gasten verwelkomde en 

de avond leidde. De bijeenkomst werd door circa 20 personen bezocht en werd goed 

ontvangen, waardoor  het onderwerp meer ambassadeurs heeft geworven en waardoor dit  

uiteindelijk meer aandacht op de bestuurlijke agenda krijgt… 

In het najaar zal de fractie naar het zich laat aanzien een soortgelijke avond gaan verzorgen 

bij de CDA-afdelingen Waterland en Edam-Volendam.  

 

Projectplan Zeedijk ’t Horntje op Texel (NIOZ  binnendijks)    
Het projectplan Versterking Waddenzeedijken Texel voor Zeedijk ’t Horntje, waarmee het 

Koninklijk Nederlands Instituut voor Onderzoek der Zee (NIOZ) binnendijks komt te liggen is 

in de junivergadering van het Algemeen Bestuur na afronding van de inspraakprocedure 

vastgesteld en kan daarna – na afronding van de 

procedurezaken -  tot uitvoering worden gebracht. Wij 

vinden dit een belangrijk project ter verbetering van de 

waterveiligheid. Het planonderdeel waardoor het 

NIOZ-complex binnendijks komt  en daarmee het 

gevestigd blijven van dat befaamde wetenschappelijke 

instituut en de daaraan gerelateerde werkgelegenheid 

verzekerd blijft, is een versterkingsonderdeel waarbij 

de CDA-fractie samen met haar zusterfracties bij 

andere vertegenwoordigende lichamen in de provincie 

een voortrekkersrol heeft vervuld.  Dat is goed gelukt, ook door het samen optrekken met 

andere fracties in het AB. Het ging niet vanzelf, maar het is gelukt en daar kijken we  met een  

goed  gevoel op terug. Met dit project is een investeringsbedrag van totaal € 11,3 miljoen 

gemoeid, waaraan een aantal partijen bijdraagt. 

 

Wijziging Kostentoedelingverordening  

In de AB-vergadering van juni is een besluit genomen over de kostentoedelingsverordening. 

Veelal een flink bediscussieerd stuk, waarbij partijen vanuit de belangen van achterban er op 

reageren. Ditmaal is dat veel minder het geval geweest. Dat kent twee oorzaken: als eerste 
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afspraken binnen het collegeakkoord, over het voortzetten van de huidige vorm en 

percentages. Het afgelopen jaar is daar bijgekomen, dat er een commissie vanuit de Unie van 

Waterschappen, bezig is geweest, om een nieuw belastingsysteem in te richten. Hieronder 

volgt een beperkte uiteenzetting van de kostentoedeling. Het is de manier waarop 

waterschappen vastleggen wie welk percentage belasting dient bij te dragen aan de kosten 

voor het watersysteembeheer en het wegenbeheer. Eénmaal per vijf jaar vindt deze 

vastlegging plaats en bij HHNK dient deze voor 2019 vastgesteld te worden.                                                   

Wat zijn de belangrijkste taken in het watersysteem: 

 Waterveiligheid, de zorg voor dijken en duinen. 

 De inrichting en instandhouding van de wateromgeving, om te zorgen, dat overal 

voldoende water beschikbaar is: bij te veel water opslaan en afvoeren en bij te weinig 

water aanvoeren vanuit o.a. IJsselmeer (zoals in de afgelopen maanden).  Dit wordt 

ook klimaatadaptie genoemd. 

 Behoud en verbetering van de waterkwaliteit in sloten, meren en kanalen. 

Deze heffing wordt ruwweg verdeeld over onderstaande categorieën van belastingbetalers: 

1. Ingezetenen (alle inwoners, die een huishouden voeren) 

2. Ongebouwd (meestal agrarische bedrijven) 

3. Gebouwd (huiseigenaren en bedrijven) 

4. Natuur (eigenaren van natuurgronden zoals Landschap Noord-Holland) 

Per categorie, dient er een bepaald percentage bijgedragen te worden. De Waterschapswet 

geeft de ruimte om hier invulling aan te geven. Hierbij moet  binnen bepaalde minimale en 

maximale percentages gebleven worden. Voor de ingezetenen is dit gekoppeld aan het aantal 

inwoners per vierkante kilometer. Bij meer dan 500 inwoners en minder dan 1.000 per 

vierkante kilometer is dat tussen de 31% en 40%. Bij HHNK is het aantal inwoners 588 

inwoners. Na het vaststellen van het percentage voor de ingezetenen worden de kosten verder 

toegedeeld. Daarbij wordt gekeken naar het belang en het gebruik. Verder wordt per categorie  

naar de waarde van diverse zaken gekeken en deze worden toegerekend en verdeeld. 

Natuurterreinen hebben een specifieke positie gekregen in de wet. Deze kennen geen 

opbrengend vermogen en worden daardoor beperkt belast. 

De verdeling bij HHNK valt als volgt uit: 

1. Ingezetenen                  : 37,0% 

2. Kostenaandeel ongebouwd niet zijnde natuur  : 12,4% 

3. Kostenaandeel natuur     :   0,1% 

4. Kostenaandeel gebouwd                : 50,5% 

Het is mogelijk om af te wijken in tarieven, deze differentiatie kan gelden voor o.a. buitendijks 

gelegen onroerende zaken en verharde openbare wegen. Wegenbeheer, deze heffing wordt 

toegepast in een deel van ons werkgebied, daar is HHNK eigenaar van de wegen en 

onderhoudt deze. Dat gebied neemt jaarlijks af, doordat dit overgedragen wordt aan 

gemeenten. Per 1 januari 2019, neemt de gemeente Alkmaar de wegen in de voormalige 

gemeenten Schermer en Graft-De Rijp over. Deze heffing wordt verdeeld over 2 groepen, 

ingezetenen en eigenaren. Algemene verkeersfuncties worden toegerekend aan de 

ingezetenen en de kosten voor de ontsluitingsfunctie, worden toegekend aan eigenaren. 

Wilt u meer weten over alle categorieën en de complete tekst raadplegen, dan wordt verwezen  

naar de website van HHNK of stuur onze fractie een e-mail, dan mailen wij u de stukken. 

 

Meedenkgroep nieuw vierjarig perspectief op het effect Schoon water 

De zorg voor schoon en gezond water voor mensen, dier en milieu is een van de kerntaken 

van HHNK. Een goed functionerende (afval)waterketen is onderdeel van deze zorg. Met het 

opstellen van het Programma Waterketen 2014-2017 had HHNK zich gecommitteerd aan de 

besparingsopdracht vanuit het Bestuursakkoord Water (BAW). Per 1 januari van dit jaar is de 
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programmaperiode verlopen. Het jaar 2018 is een overgangsjaar, waarin een nieuw plan wordt 

gemaakt. Een  meedenkgroep van CHI-leden is hierbij betrokken geweest, gedurende drie 

brainstormavonden. 

In de waterketen wordt nog steeds heel veel energie gebruikt. De uitvoering van het Klimaat- 

en Energieprogramma van HHNK, is een grote (financiële) uitdaging. Het onderzoek naar en 

de verfijning van processen om microverontreiniging (o.a. medicijnen en microplastics) blijft 

doorgaan. Ook zijn we nog lang niet bij de circulaire economie die ons voor ogen staat. Zo 

winnen wij momenteel struviet, wat kan dienen als meststof. Maar vanwege de mogelijkheid 

dat hierin medicijnresten zitten, kan tot nader orde van de Rijksoverheid nog geen 

verhandeling/afzet aan derden plaatsvinden. Een ander punt van zorg van de CHI-leden in de 

meedenkgroep zijn de gemeentelijke riooloverstorten. Deze hebben directe gevolgen voor de 

kwaliteit van het oppervlaktewater (Kaderrichtlijn Water). Uitdrukkelijk werd in de meedenk-

groep gesteld dat HHNK zich moet beperken tot haar kerntaken te weten afvalwatertransport 

via de persleidingen en zuivering van afvalwater op de rwzi’s. Kosten die voor rekening van 

derden behoren te komen moeten niet op het bordje van HHNK worden gelegd. Verder werd 

opgemerkt goed te kijken naar subsidiemogelijkheden, bijvoorbeeld via  de EU en klonk de 

oproep om zoveel mogelijk samen te werken met onze partners in de keten: andere 

waterschappen en kennisinstituten. In het laatste kwartaal van dit jaar moet het nieuwe plan 

gereed zijn en wordt het gepresenteerd aan de CHI-leden.  

Bestrijding  woekerplant Japanse Duizendknoop  

Ons waterschap en andere organisaties zijn actief bij 

het bestrijden van de Japanse Duizendknoop – “de 

moeder aller onkruid”. Deze zogenaamde invasieve 

exoot vormt een bedreiging voor onze dijken en is 

zeer hardnekkig.  Ook in andere gebieden kan dit 

kruid grote schade veroorzaken. Vanuit het veld 

werden we als fractie op deze plant geattendeerd en 

hebben we daarover op het HHNK-kantoor contact 

gehad. Naast de inzet die al werd gepleegd en de 

informatie daarover op de website is kort daarop 

nieuwe informatie verspreid. We zullen als fractie 

actief blijven op de resultaten van de evaluatie, de contacten met gemeenten, provincie, het 

rijk en de koepel- en deskundigheidsorganisaties voor de waterschappen. 

Wilt u meer weten over deze onkruidsoort of melding willen doen van de aanwezigheid, klik 

dan op deze link: https://www.hhnk.nl/portaal/nieuws_42119/item/bestrijding-japanse-

duizendknoop-op-dijken_9034.html 

 

Excursie Algemeen Bestuur HHNK  naar KNMI en HDSR 

Onlangs nam een aantal leden van onze CDA-fractie deel aan de 

jaarlijkse excursie van het Algemeen Bestuur van ons waterschap 

om met eigen ogen kennis te nemen van allerlei ontwikkelingen 

op watergebied. Ditmaal ging de excursie naar het werkgebied 

van een ander waterschap, namelijk het hoogheemraadschap De 

Stichtse Rijnlanden (HDSR), waar kennis werd genomen van de 

bouw van hun nieuwe RWZI en hun dijkversterkingsprogramma. 

Daarnaast werd het Veenweide InformatieCentrum bezocht. Ook 

werd een bezoek gebracht aan het KNMI in De Bilt, waar 

voordrachten werden verzorgd over (de monitoring van) de 

klimaatverandering, een onderwerp dat ons als waterschappers 

intensief bezighoudt. 

Klik op onderstaande link voor een verslag van de excursie van 

de hand van onze fractiesecretaris, dat een goed beeld geeft van de zaken waar een 

https://www.hhnk.nl/portaal/nieuws_42119/item/bestrijding-japanse-duizendknoop-op-dijken_9034.html
https://www.hhnk.nl/portaal/nieuws_42119/item/bestrijding-japanse-duizendknoop-op-dijken_9034.html
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waterschap zich mee bezig houdt: https://d2vry01uvf8h31.cloudfront.net/Waterschappen/ 

Hollands-Noorderkwartier/ CDA.HHNK%2020180614%20Excursie%20CHI.pdf 

 

Ecologisch getint werkbezoek van onze fractie aan de Noordkop 

Min of meer regelmatig organiseert onze fractie een 

werkbezoek om nog eens extra kennis te nemen van 

ontwikkelingen in de samenleving m.b.t. 

waterzaken. Dit keer bezochten we de Noordkop, en 

in het bijzonder 1) de agrarische activiteiten in de 

Oostpolder (gemeente Hollands Kroon) die te 

kampen hebben met verzilting, en 2) de 

ecologische/natuurontwikkelingsprojecten van 

Landschap Noord-Holland rond Den Helder. We 

waren daarbij te gast bij het agrarisch bedrijf van 

Simon Wilms in Anna Paulowna en bij 

directeur Ernest Briët en senior-gebiedsmanager Do van Dijck van Landschap Noord-

Holland. Via de  volgende link kunt u het verslag lezen. 

 https://d2vry01uvf8h31.cloudfront.net/Waterschappen/Hollands-Noorderkwartier/ 

CDA.HHNK%20werkbezoek%20%20juni%202018.pdf  

Als u trouwens ideeën of wensen heeft voor een werkbezoek van onze fractie aan uw bedrijf, 

organisatie, project of gebied, neem dan s.v.p. contact op met onze fractiesecretaris, Ed 

Jongmans. 

Droogteproblematiek voorjaar/zomer 2018 

In het vorige halfjaarbericht gaven we aan dat we in het Algemeen Bestuur van HHNK veel 

aandacht hadden besteed aan de zeer natte maand september 2017 met langdurige 

regenbuien, die veel land onder water zetten. Nu is de recente langdurige droogte ons grote 

aandachtspunt qua weersomstandigheden. De droogte is de ergste ooit gemeten (zie de 

figuur, waaruit blijkt dat het droger is dan in het vorige recordjaar 1976!) en heeft m.n. drie 

nadelige effecten voor de waterschapstaken: 1) door het weinige water dreigen de dijken te 

verdrogen en dus zwakker te worden; 2) de agrariërs kunnen door gebrek aan zoet water hun 

land niet meer sproeien; en 3) door minder rioolwater en de hoosbui daarna werken de RWZI’s 

minder goed.  

Het CHI wordt door de dijkgraaf wekelijks 

op de hoogte gehouden van de stand 

van zaken. Momenteel is er nog geen 

grote zorg. Ongeveer 500 kilometer aan 

dijken is recent geïnspecteerd; de 

algemene conclusie is dat de dijken er 

goed bij liggen, naar omstandigheden. 

Ook de RWZI’s werken nog goed, maar 

als het weer hard gaat regenen spoelt 

het bezonken rioolslib in een keer door 

en zorgt voor een piekbelasting op onze 

rioolgemalen, wat mogelijk leidt tot 

verstoppingen e.d. De grootste zorg ligt 

bij het peilbeheer. Het waterpeil in het 

IJsselmeer is op dit moment nog voldoende om zonder beperking water in te laten. Wel wordt 

spaarzaam omgegaan met het beschikbare zoete water, bijv. door een economisch 

schutregime om de zoutindringing zoveel mogelijk te beperken. Ook de vispassages bij 

gemaal De Helsdeur en spuisluis Oostoever, op de overgang van zout-zoet, zijn gesloten. 

Vanuit de agrarische sector is er nog steeds veel vraag naar water voor beregening en 

inundatie. Het is te verwachten dat HHNK de komende weken vanuit het Managementteam 

Watertekorten een beperking op de hoeveelheid in te laten water opgelegd krijgt. De 

https://d2vry01uvf8h31.cloudfront.net/Waterschappen/%20Hollands-Noorderkwartier/%20CDA.HHNK%2020180614%20Excursie%20CHI.pdf
https://d2vry01uvf8h31.cloudfront.net/Waterschappen/%20Hollands-Noorderkwartier/%20CDA.HHNK%2020180614%20Excursie%20CHI.pdf
https://d2vry01uvf8h31.cloudfront.net/Waterschappen/Hollands-Noorderkwartier/%20CDA.HHNK%20werkbezoek%20%20juni%202018.pdf
https://d2vry01uvf8h31.cloudfront.net/Waterschappen/Hollands-Noorderkwartier/%20CDA.HHNK%20werkbezoek%20%20juni%202018.pdf
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organisatie is voorbereid op verschillende scenario's als we minder water mogen inlaten en 

niet meer kunnen voldoen aan de totale watervraag. Het is spannend hoe dit alles zal 

aflopen… 

 

Voortgang project versterking Markermeerdijken (HWBP)  

Op het terrein van het voorbereiden van het projectplan Markermeerdijken is het afgelopen 

halfjaar opnieuw door de Alliantie een aantal vorderingen gemaakt, waarover het CHI is 

geïnformeerd en waarbij door onze fractie bij herhaling is aangedrongen op  een nauwere 

betrokkenheid. Hiervan kunnen bijvoorbeeld worden genoemd de milieueffectrapportage en 

het toetsingsrapport daarop, de aanvulling van het milieueffectrapport als reactie op het 

toetsingsrapport en de reactie op die aanvulling (3 en 18 juli 2018). Deze stukken zijn  te 

raadplegen via de website van de Alliantie (actuele informatie) of de website van de commissie 

m.e.r. Verder is – na discussie in het CHI - een inzagemogelijkheid gecreëerd voor de direct 

betrokkenen om het risico-dossier in te zien, dat voor uitsluitend de situatie van betrokkene 

van betekenis is, dit vanwege vertrouwelijke informatie die in het totaal aan dossiers voorkomt. 

Ook is een mogelijkheid gerealiseerd om daarop toelichting te krijgen. In december 2017 en 

januari 2018 heeft het ontwerp-projectplan voor de dijkversterking Markermeerdijken ter 

inzage gelegen. Er zijn 142 zienswijzen ingekomen. Andere stappen die recent zijn gezet op 

het gebied van de voorbereidingen zijn te lezen in de brief aan bewoners/eigenaars langs het 

dijkversterkingstraject, waarvoor wordt verwezen naar de volgende link: 

https://www.markermeerdijken.nl/document.php?m=2&fileid=32338&f=b16c911eac3f360ae4f

90987d1ca63b6&attachment=1&c=12442 

Belangrijke momenten worden de komende maand de behandeling van het projectplan met 

de Nota van beantwoording en de stukken die betrekking hebben op het milieueffectrapport 

c.a. in de commissie Water en Wegen van 5 september a.s. en de geplande besluitvorming in 

de CHI-vergadering van 19 september a.s. De vergaderstukken  zijn raadpleegbaar via de 

vergaderkalender op www.hhnk.nl.  

Onze fractie heeft op 30 augustus jl. ingehaakt op vragen vanuit de Stichting Zuyderzeedijk, 

de IJsselmeervereniging en een aantal direct betrokkenen bij het project versterking 

Markermeerdijken. Dit is gebeurd samen met vertegenwoordigers van onze partij in 

Provinciale Staten en de direct betrokken gemeenteraden. Wij hebben gesproken over hun 

betrokkenheid, ervaringen en de voorgelegde resultaten.  Er was sprake van een goed 

bezochte en constructieve bijeenkomst. Wij bespeurden de nodige teleurstelling en 

verbittering ten aanzien van de verwachte participatie. Wij beraden ons nog over de wijze, 

waarop wij aan deze inbreng in de aanstaande  commissievergadering   Water en Wegen 

aandacht zullen schenken. 

 

Overdracht wegen van HHNK aan gemeenten; intentieovereenkomsten en besluit tot 

overdracht wegen aan gemeente Alkmaar 

Eerder schreven wij in onze halfjaarberichten over de overdracht van wegen van het 

Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier aan gemeenten. Wegbeheer is namelijk geen 

kerntaak van HHNK. Om zich te kunnen richten op zijn watertaken streeft HHNK ernaar het 

wegbeheer over te dragen aan 

andere wegbeheerders. In het 

verleden is al een reeks van wegen 

overgedragen aan de gemeente 

Amsterdam en over andere 

overdrachten is intensief overleg 

gaande tussen het Dagelijks 

Bestuur en gemeenten waar nog 

concrete zaken mee gedaan 

moeten worden. Inmiddels is met 

Ondertekening intentieovereenkomst regio Waterland      een aantal clusters van gemeenten 

https://www.markermeerdijken.nl/document.php?m=2&fileid=32338&f=b16c911eac3f360ae4f90987d1ca63b6&attachment=1&c=12442
https://www.markermeerdijken.nl/document.php?m=2&fileid=32338&f=b16c911eac3f360ae4f90987d1ca63b6&attachment=1&c=12442
http://www.hhnk.nl/
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gekomen  tot het ondertekenen van een intentieovereenkomst, dat een belangrijke stap op de 

goede weg is. In 2015 zijn de voormalige gemeenten Schermer en Graft De Rijp gefuseerd 

met de gemeente Alkmaar. Voor het gebied van de gemeenten Schermer en Graft De Rijp 

beheerde HHNK  nog 128 km wegen buiten de bebouwde kom als wegbeheerder. Met de 

gemeente Alkmaar is overeenstemming tot overdracht bereikt per 1 januari 2019. Het jaar 

2018 wordt beschouwd als een overgangsjaar om een aantal formaliteiten en praktische zaken 

af te regelen. Op 21 februari jl. heeft het CHI ingestemd met deze overdracht.  

 

Opstarten meedenkgroep maaibeleid  

Ons steunfractielid Otto Smit maakt deel uit van de opgestarte meedenkgroep, die zich voor 

HHNK buigt over het maaibeleid. Inmiddels zijn er 2 bijeenkomsten gehouden. Op 18 juni met 

een groep Stakeholders, 14 vertegenwoordigers uit het maatschappelijk veld, om te 

inventariseren hoe verschillende standpunten zichtbaar worden en op 10 juli met een 

afvaardiging van 7 personen vanuit het CHI. Uitgangspunt is: DOELMATIG, DUURZAAM en 

MET OOG OP DE OMGEVING. Het maaibeleid spitst zich toe op 2 onderdelen: nat maaien, 

dit betreft de vaarwegen en watergangen, en droog maaien, dat zich richt op dijken en bermen. 

Vanwege het beleid dat wegen en bermen op korte termijn aan gemeenten overgedragen 

worden, wordt aan het bermenbeheer niet veel aandacht besteed. Veiligheid en zo laag 

mogelijke kosten staan voorop, maar de uitgangspunten doelmatig, duurzaam en omgeving 

leggen ook een verantwoordelijkheid bij het waterschap, nl. om mee te denken over 

biodiversiteit en verantwoord beheer. Dat dit meer kosten met zich meebrengt, kan en moet 

ook uitgelegd kunnen worden. 

Enkele voorbeelden in de discussie: nat maaien 

kan invloed hebben op de hengelsport; overleg 

hierover is nodig met de Hengelsportfederatie. 

Vraag: wie neemt de meerkosten voor zijn 

rekening? Bij droog maaien is klepelen het 

goedkoopst, maar dat geeft veel verruiging en 

daarmee weinig biodiversiteit. Maaien en afvoeren 

daar waar het kan, en op verschillende tijdstippen, 

in goed overleg met aangrenzende agrariërs, 

geeft de diversiteit veel meer ruimte. 

Er is een uitvoerige discussie gevoerd waaruit bleek dat de standpunten niet heel ver uit elkaar 

liggen. Als vervolg op de bijeenkomsten van de meedenkgroep zal er een conceptnota 

geschreven worden die eind 2018 voorgelegd wordt aan het CHI, waarna in 2019 uitwerking 

en detaillering kunnen volgen. In 2020 zal dan het nieuwe beleid operationeel kunnen zijn. 

Hebt u vragen of opmerkingen, laat dit weten aan Otto Smit. 

 

Opstarten meedenkgroep visbeleid   

Direct na de zomervakantie wordt de “meedenkgroep visbeleid“ opgestart, waaraan namens 

onze fractie Ed Jongmans zal deelnemen. Deze groep, samengesteld uit 7 CHI-leden, 

waaronder de portefeuillehouder R. Veenman, buigt zich samen met een aantal ambtelijke 

medewerkers over het visbeleid voor de komende jaren. Het huidige beleid dateert van ruim 

10 jaar terug en vraagt om bijstelling vanwege het feit dat de vispopulatie is veranderd door 

de effecten van de Europese Kaderrichtlijn Water (KRW). Visbeleid is een samenhangend 

beleid, waarin de belangen van alle partijen goed afgewogen moeten zijn, waarbij niet ontkend 

kan worden dat de belangen van de sportvisserij, de beroepsvissers en het Hoogheem-

raadschap sterk uiteenlopen. De visstandbeheercommissie (VBC), een overlegplatform met 

de visserijsector, zal in het overleg worden betrokken. Uiteindelijk zal het nieuwe visbeleid 

medio 2019 door het CHI worden vastgesteld. Onze fractie houdt zich aanbevolen voor 

eventuele inbreng voor dit beleidsonderwerp, waarvoor u contact kunt leggen met ons 

fractielid, Ed Jongmans.  
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Volgend jaar weer waterschapsverkiezingen…! 

Op 20 maart 2019 zijn alweer de volgende waterschapsverkiezingen!  

Wat het verkiezingsprogramma voor CDA-HHNK betreft, zijn op de vorige ALV Petra van 

Ollefen en Frits Brouwer aangewezen als programmacommissie. Zij zijn op het moment druk 

aan het schrijven. De verdere procedure is als volgt: alle CDA’ers hebben zich tot 20 augustus 

kunnen aanmelden als kandidaat voor de kieslijst.  De concept-kandidatenlijst en het concept-

verkiezingsprogramma voor HHNK worden 

dan op 2 oktober verstuurd naar alle CDA-

afdelingen en openbaar gemaakt. De lokale 

afdelingen hebben dan tot 5 november de tijd 

om een ALV te houden en daarmee in de lijst 

en in het programma eventueel wijzigingen 

voor te stellen. Op 24 november vindt de ALV 

plaats waar het CDA-NH vervolgens de lijsten 

bekrachtigt en de programma’s vaststelt. 

Meer informatie over e.e.a. is te verkrijgen bij 

de bestuurssecretaris CDA-Noord-Holland, via e-mail: haverkampc@noord-holland.nl 

 

Doordat er vertraging is ontstaan bij de laatste kopijverwerking kan nog net het nieuws uit de 

laatste ALV van CDA-NH (op 1 september 2018) worden verwerkt. Bij acclamatie is daar Frank 

Frowijn verkozen tot lijsstrekker van de kandidatenlijst voor het Algemeen Bestuur van 

Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier. We citeren van de CDA-NH-website: 

 

Frank heeft als zelfstandig adviseur ervaring in beleidsadvisering en –ondersteuning bij 

ruimtelijke en economische ontwikkelingen. Daarnaast heeft hij  bestuurlijke ervaring 

opgedaan als wethouder in Heemskerk en Beverwijk. Frank zegt over zijn voordracht  tot 

lijsstrekker op de CDA-NH-website: Ik ben vereerd dat het bestuur mij voordraagt als 

lijsttrekker en hoop op de steun van de leden tijdens de Algemene Leden Vergadering van 

september. In de aanloop naar de verkiezingen wordt het belangrijk 

een helder, overtuigend en begrijpelijk verhaal te kunnen neerzetten 

over het Hoogheemraadschap en waar het CDA voor staat. De 

waterschappen fungeren al zo lang zo goed en zo efficiënt dat de 

meeste mensen het nut en het belang van de waterschappen zijn 

vergeten. Door de clusterbuien van de laatste jaren heeft de strijd 

tegen het water echter een nieuwe dimensie erbij gekregen. 

Iedereen is inmiddels wel bekend met de beelden van ondergelopen 

kelders, woningen of straten als gevolg van een enorme 

hoeveelheid regen die in korte tijd valt in een specifiek gebied. Om 

ook in de toekomst prettig te kunnen wonen, werken en recreëren moeten we onze steden en 

dorpen anders ruimtelijk gaan inrichten. Samen met de kandidaten voor de Waterschappen 

en de Provinciale Staten wil ik me daar voor gaan inzetten en de lijst voor Hollands 

Noorderkwartier gaan trekken!  

 

Deelnemen aan onze brede CDA-waterschapsfractie of vragen over waterzaken? 
Onze fractie houdt in principe tweemaal per jaar een bijeenkomst met een zgn. brede fractie. 

In de bijeenkomsten met deze brede fractie is het de bedoeling een wisselwerking te laten 

plaatsvinden met de leden van de CDA-fractie van HHNK en degenen die kandidaat op de 

kieslijst staan van de laatste verkiezingen en andere belangstellende CDA’ers uit gemeente-

raadsfracties of afdelingsbesturen. De HHNK-CDA-fractie maakt immers graag gebruik van de 

mailto:haverkampc@noord-holland.nl
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reacties van andere leden en bij hen levende ideeën. Graag zouden wij de brede fractie nog 

willen versterken met een aantal belangstellenden. Hebt u belangstelling? Graag nodigen wij 

u uit als gast voor de eerstvolgende bijeenkomst. Deze zal in november/ december worden 

ehouden in relatie tot de bespreking van de begroting 2019. Hebt u belangstelling? Laat het 

aan een fractielid of aan het fractiesecretariaat weten… 

Hebt u overigens onderwerpen die zich lenen voor schriftelijke of mondelinge vragen aan het 

college van Dijkgraaf en Hoogheemraden over algemene waterschapszaken, dan verzoeken 

wij u deze aan ons door te geven. Wij proberen actuele zaken aan de orde te stellen opdat 

deze aandacht of bijstelling zullen krijgen wanneer dat nodig is. U kunt daarover ook contact 

zoeken met een van de fractieleden of het fractiesecretariaat. 

Uiteraard is het ook mogelijk om op de publieke tribune een vergadering van een commissie 

of van het College van Hoofdingelanden bij te wonen of bij zo’n gelegenheid zelfs in te spreken. 

Op de website van HHNK staan de vergaderdata en (ca 2 weken voor de vergadering) de 

agenda: www.hhnk.nl/portaal/algemeen-bestuur_3604/  Sinds kort is het ook mogelijk om via 

internet live de vergaderingen te volgen, of de opnames van eerdere vergadering terug te 

luisteren. Dit kan via een speciale website van HHNK, namelijk: 

https://hhnk.waterschapsinformatie.nl/dashboard Op termijn wordt ook live meekijken mogelijk 

en komt een videoregistratie beschikbaar als archief.  

 
N.B. Voor de verschillende CDA-regio’s in het werkgebied van HHNK zijn de volgende 

fractieleden contactpersoon:  

Jan Kramer:                         Kop van Noord-Holland en West-Friesland 

Frits Brouwer:                      IJmond 

Petra van Ollefen:               Alkmaar e.o. 

Ed Jongmans:                     Zaanstreek-Waterland en Amsterdam-Noord 

Otto Smit (steunfractielid):   Kop van Noord-Holland en West-Friesland 

Zij proberen ook zoveel mogelijk aanwezig te zijn bij regio-bijeenkomsten. 

 

Contactadres van de CDA-fractie HHNK 
Fractiesecretaris: Ed Jongmans, email: hhnk@famjongmans.nl, tel. 06-211.15.904 
 
Zie ook onze website: www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier 
 

 

https://hhnk.waterschapsinformatie.nl/dashboard
mailto:hhnk@famjongmans.nl
http://www.cda.nl/hollandsnoorderkwartier

